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ZEER GEHEIM 

- MINISTERRAAD Ex.nr . l 

L-l-c., ~~127 

N~ lü Notul en van de ver ga dering 

~/l.; IA. 
gehouden op 

vangen ' s 
vrijdag 18 april 1958 in de Trèveszaal, aange
morgen s om ti en uur en ' s mi ddags voortgezet 

. .~ 

~tA'-, Aanwez i g: "'l.; 1/. 
De mi nis ter-pr es i dent Drees en de mi n i sters Al gera, 
Cal s, Hel der s, Hofstra , Kl ompé, Samkalden, 
Struycken , Suurhoff, Vondeling, Wi t te en Zijlstra 
(Afwez i g z i jn de mini s t ers Lun s en Staf) , 

Tev ens z i jn aanwez i g (bi j de punten 1 tlm 3) 
staat sse cre t ari s Van der Beugel en (b i j de punt en 
9 en 14 ) s t aat sse cr e t ar i s Schmel zer 

Secretari s: J. Mi ddel bur g 

1. Notulen van de vergader i ng van 11 a pril 19 58 

a. 0 merking n.a.v. unt 2 d (Gehe i mhou din bij salari s onder
handelingen 

Mini ster Cal s overhandi g t de minister-presi dent 
een notitie, waarin de mededelingen t er zake in de vorige v er
gadering worden tegengespr oken. 

r ' <. /,. "I b. Opmerking n.a.v. punt 2 f (Bouwarb e i derslonen) 
~~U .... ~ .. -9 ,,'iJ tu4..Ju. ~tU· De mi n i ster-pres i ,dent i s over deze zaak wel veront

~~J f I () rust in het bijzonder omdat de wer kgeversorganisaties wel 
'V1 j ,,1 ti repercussies van de verhogi ng va n de lonen in de CAO voor het 
.1;' Jj pouwbedrijf verwachten. Mini s t er Zijlstra heeft hieromtrent :Zél. /; jJ;"~ernomen, dat het co l l ege van rij k sbemiddelaars een brief aan 

de regering heeft gezonden, waarin he t mededeelt, da t het 
voor deze zaak geen verantwo ordeli jkhei d wil dragen. Ook in 
de metaalindustrie zou men ongerus t zijn over repercussies. 
Minister Suurhoff antwo ordt , da t hi j no g geen brief van het 
college van rijksbemiddelaars heeft ontva ngen ; spreker heeft 
in overeenstemming met de besli ss i ng in de vorige verga de
ring een aanwijzing aan he t coll ege van rijksbemiddelaars 
ge geven en hij acht het mogelijk, da t de brief e en reactie 
hi ero p is, nu het college t evor en een ander advies aan spreker 
heeft uitgebracht. "'!at de mogelij k hei d van repercussies in 
de metaalindustrie betreft wi js t spreker erop, dat dit zou 
bet ekenen, dat de dr i e voorzitter s van de centrale arbeiders
organisaties verkeerd waren ingelicht ; zij hebb en echter ver
klaa r d , dat van hun zijde in de lo oncommissie van de Stich
ting van de Arbeid negat i ef zal worden gea dviseerd over 
lo onsverhogingsvoorstel len. (De wer kge v ersorgani saties in de 
metaa l i n du s trie Hensen zich blijkbaa r t evoren achter de rug 
va n de r egering te dekken met betrekking tot ni euwe loon
e i sen . ) Als niettemin nieuwe l oon ei sen voor de metaal
i ndustri e in het college van r i jksb emi ddel aars zouden komen , 
zal de r egering moeten zeggen, da t het niet kan . 
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3 c. Nederlands-Nieuw-Guinea 

ministerraad 
18-4-1958 

Staatssecretaris Van der Beugel deelt mede, dat van 
de zijde der Indonesische regering te kennen is gegeven, dat 
de gedachte, die door enige met Nederland bevriende naties 
naar Indonesië vernomen had naar voren zou worden gebracht in
zake de vorming van een trustschap van Westelijk Nieuw-Guinea, 
voor Indonesië volstrekt onaanvaardbaar is. De minister- president 
deelt mede, dat de Indones i ërs zi ch ondershands in die zin 
reeds vaker hadden u i tgel aten; de Indonesische regering acht 
deze gedachte onaanvaardbaar, omdat het dan vastligt, dat dit 
gebied niet bij Indones i ë wordt gevoegd. Mi nister Klomp~ stelt 
de vraag of een mededeling over dit standpunt van Indonesië 
niet naar buiten kan k omen . De mini ster- pres i dent is van oor
deel, dat dit in het mondelinge debat ov er de begrot i ng van 
Buitenlandse Zaken in de Eers t e Kamer zou kunnen worden gezegd. 
Minister Suurhoff acht het dui deli j k, dat het trustschap geen 
oplossing van deze kwes ti e voor Indones i ë brengt, maar dat 
behoeft voor Nederland geen reden te zijn om di t a f t e wi jzen. 

3 d . De situatie in Frankrijk 
• 

Staatssecretaris Van der Beuge l wij s t op de erns tige 
situatie, die is ontstaan door de val van de r egering- Gaillard . 
Spreker verwacht, dat er wel weer een mi ddenregering zal k omen 
met ongeveer eenzelfde progr amma als Gailla rd , maar intussen 
zijn de betrekkingen met Tunesië s l echt er geworden en de span
ningen in de NAVO toegenomen . 

3 e. De Europese Gemeenschappen (Zi e notul en m.r. 11 a pril 1958 , 
punt 6) 

Staatssecretaris Van der Beugel herirnert eraan, dat 
tussen de zes landen zal worden gespr oken over het s tandpunt, 
ten aanzien van de vrijhandel szone. De bespr ekingen bo e t en a an 
waarde in nu er geen Franse reger ing i s . Er z ijn beric ht en, dat 
Duitsland en Frankrijk bi l ateraal een stuk v er der zijn gekomen 
me t deze zaken. 

Vorige week hebben minister Zi j l stra en spreker ook 
een bijeenkomst bijgewoond over Eur atom i n Brus s el. De punten 
voor de onderhandelingen met Amerika z i j n nu meer geconcretis eerd 
en thans moeten richtlijnen worden vastges t el d , di e volgende 
week aan de Euratom- commissie zull en wor den gegeven. Het is zo, 
dat de te verwachten overeenkomst geen ve r der e financiële ver
pl ichtingen op de landen zal leggen dan u it he t Eura tom-verdrag 
voortvloeien, maar er komt een samenwer k i ng met Amerika, die 
van groot belang zal zijn. De wi jze van b ehandeling van Ameri
kaanse kant is zeer fantas i evol en doe t denk en aan de tijd van 
het Marshallplan. 

Minister Zijlstra deel t i n aansluiting hieraan mede, 
dat o.a. aan de volgende punt en v ee l a a ndacht i s besteed. Voor
eerst zal worden gesteld, dat wi e een r eactor wil kopen een op
tie op Amerikaanse levering en geen ver plichting daarto e zal 
hebben; voorts de mogelijkheden van opl e iding van Europe s e 
tech~ici in Amerika; men zal niet moeten be sli s s en tot over
schrijding van het Euratombudget; rechts tre ekse contr ol e door 
A~~rikanen zal niet worden geaccep t eer d. Spreker had aanvanke
llJk aQr~elingen of men voldoende vr ij zou bli j ven in de keuze, 
maar het is thans duidelijk geworden , dat dit we l he t geval 
zal zijn. 
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Minister Zijlstra deelt me~e, dat ~e~ met d~ samen-
stelling van het economisch, en soclaal com~te nog,~let gere~d 
is gekomen , aangezien d~ DUltsers h~ kandldatenllJst no? nlet 
klaar hadd en . Er is inmldd~l~ een brlef van het,Inte!natlonaal 
Verbond van Vrije Vakverenlglngen g~k~men, waarln wordt aan
gekondigd , dat men niet aan het cO~lte zal meewerken als geen 
satisfactie wordt gegeven ten aanZlen van het verlangen om 
tot een ongeveer paritaire samenstelling tussen werkgevers en 
werknemers te komen. 

Minister Samkalden stelt de vraag hoe het staat met 
het verdrag inzak'e de s ociale zekerheid voor migrerende arbei
de~s . Staatssecretaris Van der Beugel antwoordt, dat in de 
komende week met de Kamercommissie erover gesproken zal worden. 
Minister Suurhoff voegt hieraan toe, dat men do ende is enkele 
formele aanpassingswijz i gingen te ontwerpen. 

fl - h» ~ f. Kanaal Gent - Terneuzen ; Benelux-landbouwbeleid (Zie notulen 
U~i~~. 28 maart 1958, punt 11) 

" A --/-;- /3_ iJX JV 
,t:~ I , . , Y Minister Algera -heeft zojuist van z ijn Belgische ambt-Z?{ A' ~ gen oo t Vanaudenhove de vraag ontvangen om woensdag naar Neder-
v . J~' land te komen (mede naar aanleiding van de antwoordbrief, die 

de minister-pres ident aan de Belgis che minister-president Van 
Acker heeft gezonden). Bij de onderhandelingen over de ver
breding van het kanaal Gent-Terneuzen was men op alle punten 
tot overeenstemming gek omen , behalve op het financiële punt. 
Sprek er herhaalt wat hij bij de vorige gelegenheid heeft ge
zegd, nl . dat dit niet iets is, waarover met de Belgen een 
twistpunt moet blijven bestaan. Hij stelt voor hem te machti
gen tot een iets grotere bijdrage van Nederland aan de kosten 
voor het Nederlandse stuk te gaan met een limiet van 20%. 

Minister Hofstra heeft de vorige maal reeds uitvoerig 
betoogd, dat het verschil tuss en 15% en 20% minder belangrijk 
is dan de kwestie, dat Nederland 100% van het onderhoud voor 
het gedeel te in Nederland voor zijn rekening zou moeten nemen. 
Onzerzijds zal men eerst de bezwaren daartegen kunnen stellen. 
In verband hiermede zou spreker gaarne de bespreking meemaken. 
De minister- president stelt voor, dat minister Algera aan zijn 
Belgische ambtgeno ot zal zeggen, dat de Nederlandse regering 
er prijs op stelt, dat de mi nis ter van Financiën erbij komt. 
~linister Algera stemt h iermede in. 

Minister Vondeling deelt mede, dat de Belgische minis
ter van Landbouw de laatste weken niets doet en zelfs niet be
r~~d is de me est duidelijke afspraken na te komen (waarschijn
llJk met het oog op de verkiezingen). Spreker stelt dan de 
vraag of een c oncessie van Nederland in deze kanaalkwestie 
n~et kan worden verbonden aan een gunstige houding van de Bel
glsche regering op het aangeduide terrein. Minister Algera 
antwoor~t, dat dit ni et mogelijk is ; er zouden anders ook 
allerlel kwesties op waterst~atgebied ter compensatie ingebracht 
k~~nen worden . Staatssecretaris Van der Beugel merkt op, dat 
dlt oOk,een normal e zaak is voor het ministerscomité, dat aan 
het ?egln van de volgende maand weer bijeenkomt. De minister
p~esldent stelt voor, dat de moeilijkheden van minister Vonde
llng,dan eerst in het ministerscomité worden besproken. Als de 
Belglsche minister van Landbouw eerder gemaakte afspraken 
echter niet ~akomt , zal - nu Van Acker aan spreker over de 
k~n~lenkwestle heeft geschreven - hij zich tot de Belgische 
mlnlster- president kunnen wenden om een beroep op deze te 
doen . De raad verklaart zich hiermede aldcoord en verleent voorts 
de door mlnlster Algera gevraagde machtiging. 
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